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minden KISZ tagunkkal 
Az Orvostudományi Egyetem 

Altalános Orvostudományi Kara 
március 3-án tartotta meg KISZ-
küWöttértekezletét az Apáthy 
kollégium tanulójában. A kar 911 
KISZ-tagjának képviseletében je-
lenlevő küldötteket, s az elnök-
ségben helyet foglalókat — dr. 
Ormos Jenő oktatási rektorhe-
lyettest, dr. Tényi Mária dékán-
helyettest, dr. Kása Pétert, az el-
méleti intézetek pártalapszerve-
zetének titkárát és Kékes Sza-
bó Mihályt, a Szeged városi 
KISZ-bizottság munkatársát — 
dr. Vetró Gábor, a SZOTE KISZ-
bizottságának titkára, a küldött-
gyűlés elnöke köszöntötte. A kül-
döttgyűlés munkabizottságainak 
megválasztása után Gáspár 
László, az orvoskari KISZ-bizott-
ság titkára egészítette ki a KISZ-
bizottság beszámolóját, amit a 
küldöttekhez írásban előre eljut-
tattak. 

A rendkívül kritikus és önkri-
tikus, a hibákat és az eredmé-
nyeket, a problémákat gondosan 
elemző beszámoló bevezetőjében 
leszögezte: „KISZ-3zervezetünk 
itt' az egyetemen azon munkálko-
dik, hogy kommunista típusú 
szakembereiket, orvosokat képez-
zünk, hogy egyetemünk ifjúsága 
jól szervezett közösséggé váljon." 
AZ 1971. tavasza óta végzett: 
munks értékelést- előtt emlékez-
tetett azokra a feladatokra és cél-
kitűzésekre, amelyek alapján két 
évvel ezelőtt a KISZ-bizottság 
munkájá t . megkezdte. 

Megállapította ' a beszámoló 
hogy bár a kar 1076 hallgatója 
közül 911 fő KISZ-tag, tehát ma-
gas a szervezettségi arány, a szer-
vezeti fegyelem terén mégis la-
zulás észlelhető. A különféle 
KISZ-rendezvények látogatott-
sága emelkedett ugyan, de az év-
folyamgyűlések az elmúlt két év-
ben ritkán voltak szavazóképe-
sek és a csoportok munkájának 
aktivitása sem nőtt kellő mér-
tékben. Ennek oka többek között 
az, hogy a jelenlegi szervezeti 
formák, a 150—200 fős alap-
szervezetek nem biztosítanak kel-
lő kiterjedésű tevékenységi terü-
letet a KISZ-tagok számára — s 
megnehezítik az eszmei—politikai 
nevelőmunkát is. Azt a célkitű-
zést, hogy a súlypontot áthelyez-
zék a központi rendezvényekről 
a kiscsoportos politizálásra, csak 
részben tudták megvalósítani. 
Sajnos, még ma is élő probléma, 
hogy a jól megszervezett, a hall-
gatóság érdeklődésére számot 
tartó, változatos programú elő-
adásokra a KISZ-tagok egy ré-
sze csak azért jár el, mert azzal 
pontot szerezhet. Az eszmei—po-
litikai nevelőmunkához sok se-
gítséget kaptak a Marxizmus— 
Leninizmus intézet oktatóitól, a 

pártcsoportoktól, s igen haszno-
sak voltak a .rendszeresen szer-
vezett- kül- és belpolitikai elő-
adássorozatok, konzultációk — de 
a személy ekre szóló agitáció és 

• tájékoztatás fórumaként a beszá-
molási időszakban nem használ-

• iák ki eléggé a kollégiumok és 
csoportközösségek kínálta lehető-
ségeket. 

A csoportok — mint azt a be-
számoló megállapította — és a 
hozzászóló küldöttek közül töb-
ben is fejtegették — igen nehéz-
kesen töltik be eredeti feladatu-
kat ; létük, működésük többsé-
gükben formális — tevékenysé-
gükre a jövőben (a patronáló ta-
nárok nagyobb segítségével) több 
gondot kell fordítani. 

A beszámoló örvendetes tény-
ként emelte ki, hogy az elmúlt 
két évben a kezdeti spontán kez-
deményezésekből jól szervezett, 
szinte minden hallgatót megmoz-
gató akcióvá szélesedett ki a 
szakmai társadalmi munka. A 
klinikákon, a város kórházaiban 
végzett szakmai társadalmi mun-
ka, a Városi Tanács Szociális és 
Egészségügyi Osztályávai és a 
Vöröskereszttel együttműködve, 
illetve a népművelési gyakorla-
tokon végzett egézségnevelési. 
felvilágosító tevékenység, az 
üzemorvosi hálózat munkájában 
való részvétel színvonala és er-
kölcsi megbecsülése jelentésen 
javult. 

Ű j , tevékenységi területekikel 
gazdagodott — az egyetemi élet 
demokratizmusának kiszélesedé-
sével — a kar tanulmányi—ér-
dekvédelmi munkája is. A hall-
gatók képviselői az Orvoskari 
Tanácsban és az Oktatási Bizott-
ságban részt vettek az ú j tanterv 
előkészítő munkálataiban. A hall-
gatói képviseleti tevékenység az 
elmúlt két évben mind eredmé-
nyesebbé vált, de még hatalmas 
lehetőségeket tartogat, — főleg, 
ha mindenütt megvalósul a tan-
széki hallgatói képviselet. A ta-
nulmányi—érdekvédelmi terüle-
ten a TBK-ban kell. elsősorban 
erősíteni a KISZ befolyását' a 
közeljövőben azzal a céllal, hogy 
a fizikai dolgozók gyermeikei kö-
zül minél többen kapcsolódjanak 
a tudományos diákköri munkába. 

Az érdekvédelmi munka terén 
— bár aa ú j ösztöndíjrendelet 
óta szinte kizárólagosan csak szo-
ciális jellegű érdekvédelemmel 
foglalkoztak — az , eredmények 
egyértelműen pozitívak. A kollé-
giumi felvételek évfolyam szin-
ten történő megtárgyalására és a 
Menzabizottság munkájára azon-
ban nagyobb gondot kell for-
dítani. 

Színvonalas, eredményes volt a 
beszámolási időszakban a kultúr-
munka. A hagyományos, kulturá-

lis szervező tevékenységet igene-
lő akciók (színház-, filharmónia-, 
filmmúzeum- és Art Kino-bérle-
tek biztosítása), s a már koráb-
ban meglevő (tánckar. zenekar) 
mellett ú j önálló művészeti cso-
portok alakultak (irodalmi szín-
pad. filmkör. fotóklub, irodalmi 
alkotókör. könnyű, és komoly-
zenei stúdió, énekkar). A meg-
levő és most kialakuló hagyo-
mányokat a kultúrmunka terén 
jobban az indirekt politikai ne-
velés tényezőivé kell fejleszteni. 

A sportmunkába — elsősorban 
a létesítményhiány miatt — az 
elmúlt két évben sem tudták a 
karon a hallgatók 10 százaléká-
nál többet bevonni. 

A kar kapcsolatai a külügyi 
munkát tekintve jók, de a társ-
egyetemek KISZ-s?iervezeteivel 
meg mindig nem sikerült konk-
rét, szorosabb munkakapcsolatot 
kialakítani. Ugyancsak bőven 
akad tennivaló a karon a tájé-
koztatás terén, hiszen ez nagy-
ban elősegítheti a KISZ-bizott-
ságnak a beszámoló végén — s a 
vitában is többször — megfogal-
mazott célkitűzéseit, miszerint: 
„KlSZ-munkánk nemcsak egy 
kis aktiv mag munkája, hanem 
az orvosegyetem minden KISZ-
tagjának munkája kell legyen. 
Dolgozni akarunk minden KISZ-
tagunkért és minden KISZ-ta-
gunkkal!" 

A kari KISZ-bizottság beszá-
molójához 24 küldött fűzött meg-
jegyzést tartalmas, érdemi kérdé-
seket érintő hozzászólást, majd a 
küldöttértekezlet elfogadta a be-
számolót és megválasztotta az 
Általános Orvostudományi Kai-
KISZ-bizottságát. illetve a kari 
KISZ Végrehajtó Bizottságot. 

A KISZ VB tagjai: t i tkár: Hu-
dák János II. oh.; szervezőtitkár: 
Masa Anna II. oh.; agitációs-
propaganda felelős: Mészáros 
Gyula III. oh.; tanulmányi fele-
lős: Árokszállási Éva III. oh.; 
érdekvédelmi felelős: Zöllei Ist-
ván IV. oh.; kultúrfelelős: Tóth 
Éva II. oh.; sportfelelős: Hódi 
Imre IV. oh.; gazdasági felelős: 
Ulveczky Erzsébet IV. oh. A 
végrehajtó bizottság tagjai mel-
lett a kari KISZ-bizottság tagjai 
még: Auguszt Annamária V. oh.; 
Árokszállási Judit V. oh;; Bendt 
János III. oh.; Berger Zoltán V. 
oh.; Czucza Éva II. oh.; Csanádi 
Jolán III. oh.; Csonka Csaba I. 
oh ; Dibó György II. oh.; Facskó 
Andrea II. oh.; Ferber Ferenc V. 
foh.; Gáspár László ,V. oh.; Ha-
rang Péter III. oh.;- Haulik László 
IV. oh.: Kovács Tamás III. oh.; 
oh.; Székely Judit. I. oh.: Tankó 
András II. oh.; Tiboldi Tibor II. 
oh. 

Az egyetemeinken ós a főisko-
lán méltóképpen ünnepelték és 
ünneplik meg nagy nemzeti év-
fordulóinkat. A József Attila Tu-
dományegyetemen az 1848-as for-
radalom 125. évfordulójáról ka-
ronként emlékeztek meg. A Böl-
csészettudományi Karon 14-én, 
délben rendezett ünnepségen 
Papp István III. éves magyar-
angol szakos hallgató mondott 
beszedet. A Természéttudományi 
Kar ugyanezen a napon 1 órakor 
a Béke tanteremben tartott meg-
emlékezést, amelynek ünnepi szó-
noka Szalai János III. éves fi-
zikus volt. Az Állam- és Jogtudo-
mányi Kar szintén 14-én délben 
ünnepelt, Dékány Klára III. éves 
hallgató emlékezett meg a 125 
évvel ezelőtti eseményekről. 

A Szegedi Orvostudományi 
Egyetemen 14-én délután 2 óra-
kor a Szemészeti Klinika nagy-
termében tartottak ünnepélyes 
megemlékezést. Az ünnepély szó-
noka dr. Bárány Ferenc adjunk-
tus voit. 

A Szegedi Tanárképző Főiskola 
a Szabadság Filmszínházban dél-
előtt l í órakor emlékezett meg 
az ünnepi eseményről, beszédet 
Hegedűs András főiskolai fő igaz-
gató mondott. 

A két egyetem és a főiskola a 
Tanácsköztársaság kikiáltásának 
évfordulójáról intézményi, illetve 
kari szinten emlékezett meg. 

Hazánk felszabadulásának é * . 
fordulójáról az Orvostudományi 
Egyetemen április! 3-án ÍZ órakor j 
a Szemklinika nagytermében em-
lékeznek, ünnepi beszédet mond: |., 
dr. Varró Vince, az I. sz. Belgyó-
gyászati Klinika igazgató pro-- , 
fesszora. 

A József Attila Tudomángegg*. 
tem március 30-án 11 órakor em-
lékezik meg hazánk felszabadu-
lásáról, az ünnepség szónoka: 
Szalay László, tanszékvezeMr 
egyetemi tanár lesz. 

A Tanárképző TStíooia áprihs 
3-án délelőtt 11-kor a Szabadság 
Filmszínházban rendez ünnepsé-
get, megemlékezést ta r t : dr. Nagu 
Pál tanszékvezető főiskolai tanár. 

Nulla évfolyamos"jogászok 
Mindenki ismeri a híres ka-

locsai paprikát és a hímzésmin-
tákat. Ha azonban a joghallga-
tók közül néhány fiút megkér-
deznénk, bizonyára sorolná a 
hadsereg itteni alakulatát is. Az 
Állam- és Jogtudományi Karra 
az érettségi után felvett fiatalok 
közül többen Kalocsára vonul-
nak be 11 hónapos kiképzésre. 

Közben azonban lehetőséget 
kapnak arra is, hogy rendszeres 
kapcsolatot tartsanak az egye-
temmel: részt vegyenek az ala-
kulatoknál szervezett szakmai 
konzultációkon. Vagyis az érett-
ségi és az egyetemi, tanulmányok 
megkezdése közötti egv esztendő 
folyamán se essenek ki a "ke-
rékvágásból". Egy ilyen konzul-
tációs foglalkozás alkalmával lá-
togattuk meg a közelmúltban a 
„nulla évfolyamos" jogászokat. 

A laktanya kapujánál két kis-
katona fogadott. — JATE? — 
kérdezték — a hadseregnél 
ugyancsak divatosak a rövidíté-
sek — és máris bévezettek ben-
nünket a „tanterembe". Néhány 
pillanat alatt beköltözött ebbe a 
kis szobába az egyetem hangula-
ta, légköre. A bevezető előadás 
az első évben sorrakerülő tan-
tárgyakat mutatta be, illetve az 
ezekkel kapcsolatos főbb tudni-
valókra hívta fel a figyelmet. 
Rámutatva arra, hogy mit lehet 
már most tenni, az adott körül-
ményekhez képest, a majdani 

vizsgák sikeréért, a tanulás meg-' 
könnyítéséért. 

A konzultációkra szánt idb 
második felét rendszerint kötet-
len Beszélgetés tölti ki. Egymást 
követik a „jó sztorik", mint a 
katonaélet elmaradhatatlan ve-
lejárói, és a szolgálat nehézsége-' 
ií panaszoló anekdoták. Minden-
kit érdeklő téma a kulturális 
lehetőségek, sportolás. szórako-
zás kérdése, hiszen az előírások 
szerint heti 28 óra szabadidejük 
van a katonáknak. A fiúk el-
mondták. hogy az alakulatnak 
külön könyvtára van és anyaga 
örvendetesen növekszik — jelen-
leg 10 ezer kötetes — részben 
szépirodalmi művekkel, de meg-
találhatók itt a legkülönfélébb 
szakkönyvek, szótárak sőt az 
egyetemek első évfolyamainak 
tankönyvei is. Minden körletnek 
van saját televíziója és kul túr-
szobája. 

Mit jelent a fiúk számára a 
konzultáció? A kerdésre a vá-
laszt az egyik őrvezető foglalta 
össze: — Elsősorban nem az 
egyetemi tananyag oktatását 
varjuk ezektől a foglalkozások-
tól, inkább csak néhány órái, 
így kötetlenül elbeszélgetve, hogy 
ez alatt a bakancspucolást, őr-
séget és a gyakorlatokat elfeled-
ve, egy kicsit már egyetemisták^ 
nak erezhessük magunkat. 
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